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§ 1  

Val av justerare och tid för justering 

 

Ordföranden Sven Öberg (PRO) utsågs att tillsammans med ledamoten Evy 

Johansson (SPF) justera dagens protokoll vilket ska ske fredagen den 16 

november. 

 

 § 2  

 Anmälan av föregående protokoll 

 

Anmäldes att protokoll 2012-10-18 justerats den 19 oktober. 

 

§ 3  

Svar på medborgarförslag om samordning av lokal för 

ungdomar och pensionärer 

 

Medborgarförslaget som inkom till förvaltningen 2012-07-19 innehåller ett 

förslag om, att när förvaltningen planerar ny lokal för Ungdomens Hus, så 

ska den vara användbar för både ungdomar och de lokala 

pensionärsföreningarna. 

 

Förvaltningen är positiv till samutnyttjande av lokaler som används av 

nämndens verksamheter. När nya lokaler söks för Ungdomens Hus kommer 

förvaltningen att pröva möjligheten huruvida dessa lokaler också kan 

användas för andra ändamål, exempelvis till de lokala 

pensionärsföreningarna.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 4  

Rapportering till länsstyrelsen gällande utvecklingsmedel 

2011/ 2012 för att stärka stödet till våldsutsatta kvinnor 

och barn som bevittnat våld 

 

Länsstyrelsen beviljade utvecklingsmedel med 300 tkr för det tredje 

projektåret 2011-11-01 – 2012-10-31, för att stärka stödet till våldsutsatta 

kvinnor och barn som bevittnat våld.  

 

Som ett resultat av projektet har alla enheter nu implementerat rutiner, 

checklistor och utredningsmallar för sin lagstadgade skyldighet. En särskild 
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handläggare för relationsnära våld har utsetts och samarbetet med polisens 

familjevåldsenhet och åklagare har utvecklats. Ett av projektmålen var att 

antalet våldsutsatta personer som erhållit insatser skulle öka från 14 

personer, föregående projektår, till 20 personer. Resultatet blev 23 personer. 

Den ekonomiska redovisningen har följt projektplanen och de beviljade 

medlen har använts till utbildningsinsatser samt anställning av en 

projektledare och kvinnofridssamordnare på halvtid. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 5  

Stadsdelsnämndens sammanträdestider 2013 

Kommunstyrelsen beslutar om tidsplan för nämndernas arbete med bokslut 

och verksamhetsberättelse, budgetarbete, verksamhetsplaner och 

uppföljningar. Förvaltningen har upprättat ett förslag till sammanträdestider 

för nämnden 2013 utifrån de datum som gäller enligt följande. 

 

17 januari 

7 februari        Bokslut och verksamhetsberättelse 

21 mars 

18 april         Flerårsbudget 

23 maj         Tertialrapport 1 

29 augusti 

26 september              Delårsbokslut och tertialrapport 2 

24 oktober 

21 november 

19 december        Verksamhetsplan och budget 2014 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 6  

Redovisning av handlingsplan för enheten för äldre/ 

biståndsbedömning 

 

Socialstyrelsen har på regeringens uppdrag genomfört undersökningar om 

äldres uppfattningar om vården och omsorgen. 2011 års brukarenkät visade 

att brukarna inte var nöjda med insatserna från hemtjänsten i Älvsjö 

stadsdelsområde. Utifrån detta fick förvaltningen ett uppdrag att vidta 

åtgärder för att öka kvaliteten inom hemtjänsten. Stadsdelsnämnden har 
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genomfört djupintervjuer och fokusgrupper inom stadsdelen vilket 

resulterade i en rapport samt förslag till förbättringar inom olika områden, 

däribland enheten för äldre/ biståndsbedömning. Enheten för äldre ansvarar 

för myndighetsutövningen för målgruppen 65 år och äldre.  Det innebär att 

alla ansökningar enligt socialtjänstlagen, lag om riksfärdtjänst utreds och 

beslutas enligt delegation.  

 

För enheten vuxna/biståndsbedömning föreslås några förbättringsområden: 

 Information - Utveckla informationen kring kundvalet, avgifterna, 

tillgängligheten, hur en ansökan går till.  

 Återkoppling - Snabbare återkoppling med brukaren efter taget och 

verkställt beslut. Gärna inom en månad efter hemkomsten eller efter att 

hjälpen påbörjats . Justera insatserna samtidigt. 

 Uppföljning – utvecklad och kontinuerlig uppföljning för att fånga upp 

brukarens synpunkter och kvalitetssäkra insatsen.  

 Anordna regelbundna dialogmöten med alla hemtjänstutförarna.  

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag och vill komplettera stycket om 

information med en hänvisning till Trygghetsjouren för de tider då 

jourtelefonen inte är bemannad. 

 

§ 7  

Remiss om Stockholms stads program för stöd till 

anhöriga 2012-2016 (som vårdar och stödjer närstående) 

- remiss från kommunstyrelsen 

 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen har utarbetat ett gemensamt 

förslag till program, som omfattar personer som vårdar och stödjer 

närstående som är såväl över som under 65 år. Programmet fokuserar på de 

aktiviteter som staden ska vidta dels på generell nivå, dels för att ge direkt 

stöd till de personer som vårdar eller stödjer en närstående. 

Socialförvaltningen och äldreförvaltningen föreslår att programmet för stöd 

till anhöriga ska gälla till och med 2016.  

 

Förvaltningen ställer sig positiv till det föreslagna programmet för stöd till 

anhöriga. Det är viktigt att målgruppen anhöriga/närstående 

uppmärksammas och att likvärdigt utbud av serviceinsatser samt bistånd 

erbjuds målgruppen. Då biståndet enligt förslaget ska utgå från den 

enskildes behov och kan omfatta en vidd av insatser, ser förvaltningen ett 

behov av förtydliganden av biståndet i stadens riktlinjer.  
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Pensionärsrådet 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 8  

Motion om tunnelbana från Hagsätra till Älvsjö 

- remiss från kommunstyrelsen 

 

Remissen består av en motion från Roger Mogert (S) som föreslår att staden 

gör en ny utredning av en förlängning av tunnelbanan från Hagsätra till 

Älvsjö. Motionären anser att förutsättningarna ändrats på viktiga punkter 

sedan den senaste utredningen för snart tio år sedan. 

 

Stadsdelsförvaltningen stödjer förslaget om en ny utredning av 

möjligheterna att förlänga tunnelbanan från Hagsätra centrum till Älvsjö 

station. Förvaltningen anser att förbättrade kommunikationer är viktigt för 

att stärka söderort och få fler arbetsplatser till området.   

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av förvaltningens förslag. 

 

§ 9 

Motion om förbättringar av stadens föreningstavlor 

- remiss från kommunstyrelsen 

 

Remissen består av en motion från Maria Hannäs (V) som föreslår att staden 

gör en översyn av stadens föreningstavlor och utarbetar en policy när det 

gäller antalet, standarden, placeringen och underhållet. 

 

I Älvsjö stadsdelsnämndsområde finns 28 anslagstavlor för 

föreningsmeddelanden. Stadsdelsförvaltningen ställer sig positiv till att en 

policy utarbetas för stadens föreningstavlor. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet ställer sig bakom förvaltningens förslag. 

 

§ 11  

Seminarium 2012-11-22 om biståndshandläggning 
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Det har till pensionärsrådet inkommit en inbjudan till ett seminarium 2012-

11-22 om Biståndsbedömare- grindvakt eller socialarbetare. Arrangör är 

Gemensam välfärd Stockholm, PRO Stockholm och ABF Stockholm. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av inbjudan. 

 

 

 

§ 12  

Dialog med programberedningen för äldre och multisjuka  

2012-11-16 

 

Det har till pensionärsrådet inkommit en inbjudan till dialog med 

programberedningen för äldre och multisjuka 2012-11-16. 

 

Pensionärsrådet 

Rådet har tagit del av inbjudan. 

 

§ 13  

Information från verksamheten 

 

Långbrobergs trygghetsboende 

Trygghetsboendet öppnade i augusti och inflyttning har påbörjats, platser 

finns kvar. Rådet kommer att få en inbjudan att besöka boendet framöver.  

 

Nedlagda förskolan Mockasinen på Folkparksvägen 
Området ingår i en byggplan. Fastighetsägaren har ansökt om 

rivningstillstånd, vilket ännu ej beviljats.  

 

Pensionärsrådet 

Rådet tycker det är angeläget att lekutrustningen monteras ned så att ingen 

kommer till skada. 

 

Fixartjänsten 

Fixartjänsten kommer att vara kvar och vänder sig till dem som är 75 år och 

äldre. 

 

§ 14 

Rapporter/ frågor från rådets medlemmar 
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 Trygghetsvandringar 

Christer Bentzer och Sven Öberg har tillskrivit förvaltningen om att 

pensionärsrådet vill medverka i de trygghetsvandringar som genomförs och 

har fått ett positivt svar tillbaka. 

 

_________________________ 


